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Protokół nr XXXV.2018 
XXXV Sesji Rady Gminy Ręczno  

 dnia 16 sierpnia 2018 r.                   
RG.0002.7.2018 

rozpoczęcie godz. 9:00 
zakończenie godz. 9:37 

              Miejsce obrad – sala GOK w Ręcznie  
 

 

Obecni radni                                                                                       Nieobecni radni  
 

1. Betka Włodzimierz 
2. Chmura Izabela                
3. Filocha Jan       
4. Flasz Ewa 
5. Janiec Agata 
6. Karbowiak Kazimierz 
7. Konarski Zdzisław 
8. Lesiakowski Bogusław  
9. Łosiewicz Jacek  
10. Michalski Kazimierz  
11. Ośmiałowski Krzysztof  
12. Patek Marzena 
13. Ślusarczyk Dariusz 
14. Zawada Mirosław 

 

O godz. 9:00 Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada otworzył XXXV Sesję Rady 
Gminy Ręczno. Sesja została zwołana na prośbę wójta. Przewodniczący powitał radnych 
oraz osoby zaproszone na obrady.  

W sesji udział wzięli: Wójt Gminy Piotr Łysoń, Sekretarz Maria Lesiakowska, Skarbnik 
Bożena Jarosińska, Radca Prawny Anna Nowak, podinsp. ds. gosp. wodno-ściekowej 
i działalności gosp. Bogusława Przewoźnik. 
 
Ad pkt 2.  Na podstawie listy obecności w obradach uczestniczy 14 radnych, obrady są 
prawomocne. Listy obecności radnych i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu. 
  
Ad pkt 3.  Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem obrad, 
radni nie wnosili uwag do zapisów w nim zawartych. Protokół poddano pod głosowanie, 
przyjęty jednogłośnie 14 głosów za. 
 
Ad pkt 4. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu uchwały 
w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Stobnicy Pile. Jednostka 
OSP Stobnica Piła złożyła wniosek o dofinansowanie na remont dachu, przebudowę remizy 
OSP. Ze Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „BUD-UJ RAZEM” otrzymali 
dofinansowanie około 30 tys. zł, cały kosztorys opiewa na 38 tys. zł. W zasadach 
dofinansowania w „BUD-UJ RAZEM” dofinansowanie może być przeznaczone na salę nad 
częścią użytkowaną przez mieszkańców (np. do zabaw), część garażowa nie kwalifikuje się 
do dofinansowania. Środki z dotacji z budżetu gminy są na remont dachu nad strażnicą, 
unijne środki wykluczają dofinansowanie remontu dachu nad garażem.  
 

Przewodniczący poddał zgłoszoną przez wójta zmianę porządku pod głosowanie, 
14 radnych głosowało „za”. Porządek obrad po zmianie przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie.  
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie porządku obrad. 
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5. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2018 rok; 

 w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 
terenie gminy Ręczno; 

 w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy Ręczno miejsc sprzedaży 
i podawania napojów alkoholowych; 

 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Stobnicy Pile. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
8. Sprawy różne. 
9. Zakończenie obrad. 

 
Ad pkt 5. Podjęcie uchwał: 
 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2018 rok 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska 
Radni otrzymali projekt uchwały. Tabela nr 1 Zmiany w planie dochodów budżetu w 2018 r.: 
Dział 750 Rozdział 75075 § 0960 – wprowadzamy do planu dochodów darowizny na festyn 
w wysokości 6 800,00 zł. Dochody po zmianie wynoszą 17 780 266,86 zł, w tym dochody 
majątkowe 2 651 303,00 zł.  
Tabela nr 2 Zmiany w planie wydatków budżetu w 2018 r.: 

 Dział 400 Rozdział Dostarczanie wody § 6060 – znosimy z planu zadanie zakup 
agregatu prądotwórczego za 50 000,00 zł; 

 Dział 600 / Drogi publiczne gminne – planujemy nowe zadanie „Remont chodnika 
w miejscowości Ręczno ul. Mokra” kwota 29 000,00 zł; 

 Dział 700 / Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zadanie inwestycyjne 
„Remont dachu na budynku po byłej szkole w Bąkowej Górze” 15 000,00 zł;  

 Dział 750  / Rady gmin § 6060 Wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek 
budżetowych – zakup systemu eSesja kwota 35 000,00 zł, od nowej kadencji 
sesje muszą być już transmitowane na żywo. Planujemy zakup oprogramowania 
i tabletów; 

 Dział 754 / Ochotnicze straże pożarne § 2820 – zmniejszamy plan dotacji na 
wydatki bieżące o 800,00 zł a w pozostałej działalności § 2820 Dotacja celowa 
z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 
stowarzyszeniom – dotacja dla OSP Stobnica Piła w kwocie 8 623,00 zł; 

 Dział 758 / Rezerwy ogólne i celowe § 4810 – rezerwa ogólna ulega rozwiązaniu, 
znosimy kwotę 5 680,00 zł, pozostaje tylko rezerwa celowa na zarządzanie 
kryzysowe; 

 Dział 801 Oświata i wychowanie / Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli 
§ 4300 – zmniejszamy plan wydatków o 3 200,00 zł; 

 Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska / Gospodarka ściekowa 
i ochrona wód § 4270 – zmniejszamy wydatki na zakup usług remontowych na 
remont studni w oczyszczalni o 28 200,00 zł i w § 4300 znosimy kwotę 
6 743,00 zł (w przyszłości planowany remont całościowy oczyszczalni) 
a w rozdziale Pozostała działalność § 6059 wnosimy kwotę 3 800,00 zł na 
„Budowę placu zabaw w miejscowości Majkowice” na ogrodzenie; 

 Dział 926 Kultura fizyczna / Obiekty sportowe § 4300 Zakup usług pozostałych – 
planujemy 2 000,00 zł na zakup piłko chwytów do boiska w Dębie, Pozostała 
działalność § 6050 – zagospodarowanie działki nr 136/1 w miejscowości Ręczno 
„Budowa stref aktywności” – zwiększamy plan wydatków o 8 000,00 zł, plan po 
zmianie wynosi 78 000,00 zł. 

Podpisaliśmy umowę na zadanie „Budowa stref aktywności”, nie wnosimy do planu 
dochodów, ponieważ nie wiemy, z jaką datą będzie ta umowa. Na razie umowę podpisaliśmy 
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i wysłaliśmy do Warszawy. We wrześniu prawdopodobnie kwotę dofinansowania wniesiemy 
do budżetu. Dofinansowanie jest 35 000,00 zł, pozostała kwota to środki budżetu gminy. 
Wydatki budżetu zwiększamy o 6 800,00 zł i po zmianie wynoszą 20 562 280,86 zł, w tym 
wydatki majątkowe 6 212 067,05 zł. Deficyt zostaje bez zmian i wynosi 2 782 014,00 zł.  
Tabela nr 3 Zmiany w planie wydatków na zadania inwestycyjne realizowane w 2018 r.: 

 Dział 400 - znosimy z planu zadanie „agregat prądotwórczy” za 50 000,00 zł; 

 Dział 600 – wnosimy zadanie „Remont chodnika w miejscowości Ręczno ul. Mokra” 
kwota 29 000,00 zł; 

 Dział 700 – wnosimy zadanie „Remont dachu na budynku po byłej szkole w Bąkowej 
Górze” kwota 15 000,00 zł; 

 Dział 750 - zakup systemu eSesja kwota 35 000,00 zł; 

 Dział 900 – Budowa placu zabaw w miejscowości Majkowice, na ogrodzenie 
3 800,00 zł; 

 Dział 926 - Zagospodarowanie działki nr 136/1 w miejscowości Ręczno „Budowa stref 
aktywności” dokładamy 8 000,00 zł. 

Tabela nr 4 Zmiany w planie dotacji udzielane z budżetu gminy Ręczno w roku 2018 - 
Dotacja celowa na realizację zadań bieżących dla jednostek OSP – dotacja dla OSP 
Stobnica Piła w kwocie 8 623,00 zł. 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Te zmiany budżetu wymusza na nas życie. Jeżeli chodzi o budowę strefy aktywności „OSA” 
był przetarg, cena kosztorysowa 70 000,00 zł. Wydaliśmy już pieniądze na projekt, wpłynęły 
dwie oferty: jedna na sumę 72 000,00 zł a druga prawie na 80 000,00 zł. Obecnie prawie 
wszędzie są ceny trochę większe niż kosztorysowe. Nie wnosimy jeszcze środków 
z dofinansowania, bo nie mamy jeszcze podpisanej umowy od drugiej strony.  
Robimy chodnik na ul. Głównej w Ręcznie, robimy „OSĘ” i okazało się, że odcinek chodnika 
od drogi powiatowej do apteki na ul. Mokrej w Ręcznie to „masakra”, też należało wykonać.  
W Majkowicach zrobiliśmy plac zabaw, jest niby na ustronnym miejscu i nie było 
zaprojektowane ogrodzenie. Okazało się, że wchodzą tam teraz krowy, psy, koty. Musimy 
plac z konieczności ogrodzić, bo może zaraz np. Sanepid zatrzymać użytkowanie. 
W trakcie budowy boiska w Dębie był wybudowany plac zabaw. Teraz się okazało, że 
niezbędny jest od strony placu piłko chwyt, bo młodzież grając piłką strasznie dzieci 
maltretuje, jest tam tyko niski płotek od strony boiska.  
W budynku po szkole w Bąkowej Górze po ostatnich deszczach okazało się, że są olbrzymie 
przecieki z dachu. Musimy koniecznie coś zaradzić, bo już na części ścian tynk odpada. 
Szkoda budynku i musimy bardzo szybko reagować. W tamtym roku projektant robił przegląd 
budynku i wskazał skąd są przecieki. Musimy wziąć jakiegoś wykonawcę, żeby to wykonał - 
chodzi o okolice rynien, pas pod rynnowy, obróbki kominów. Samą blachę na dachu 
projektant określił jako stan dobry, tylko są takie miejsca, gdzie bardzo się leje. 
Dlatego znosimy inwestycję zakup agregatu prądotwórczego, który będzie potrzebny, ale 
może raz na dwa lata. A tu są obecnie pilne sprawy, na które trzeba od razu reagować. 
 
Radny Jan Filocha – Co będzie na tej strefie aktywności ? 
 

Wójt Piotr Łysoń  
Będą szachy, warcaby, bieżnie siłowe, około 12 różnych rzeczy. Przez całą szerokość placu 
będzie ścieżka z kostki, w kierunku ośrodka zdrowia będą usytuowane wszystkie urządzenia. 
Od strony Dino plac będzie uporządkowany, ale bez urządzeń, bo w tym miejscu są linie 
energetyczne. Będą ławki, kosze, oświetlenie solarne.  
 
Radny Włodzimierz Betka – Chodzi o chodnik, dokąd będzie robiony, była już duża dotacja 
na chodnik. Czy to ta sama firma będzie wykonywać, co chodnik przy drodze powiatowej ? 
 

Wójt Piotr Łysoń  
Chodnik na ul. Mokrej będzie wykonany do apteki. Ten odcinek nie był planowany, ale jak 
zostawimy w obecnym stanie, to będzie to fatalnie wyglądać. Kto będzie wykonywał chodnik, 
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na razie nie wiemy. Możliwe, że firma która wykonuje obecnie chodnik przy ciągu 
powiatowym. Ta firma wygrała przetarg na strefę aktywności, to najlepiej byłoby, gdyby też 
wykonała chodnik na ul. Mokrej. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2018 r., poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 14 radnych, nie było głosów 
przeciwnych i wstrzymujących (14 radnych obecnych podczas głosowania). Projekt stał się 
uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XXXV.253.2018 z dnia 16 sierpnia 2018 r., stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega 
ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego. 
 

 w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
na terenie gminy Ręczno 

 

Podinsp. ds. gosp. wodno-ściekowej i działalności gosp. Bogusława Przewoźnik 
W związku ze zmianą ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
zachodziły przesłanki ku temu, żeby właśnie taki projekt pokazać. Był wymóg, żeby 
z jednostkami pomocniczymi gminy uzgodnić, uzyskać opinię, żeby można było w terminie 
do 9 września 2018 r. ten projekt przedstawić. Nic się nie zmieniło odnośnie maksymalnej 
liczby zezwoleń, jest to więcej zezwoleń niż mieliśmy ustalone w punktach. Była to uchwała 
podejmowana w 2013 r. o liczbie punktów oraz zasady usytuowania. Ustawodawca rozdzielił 
tematykę i obecnie przedstawiamy projekty dwóch uchwał. Nic się nie zmieniło, jeśli chodzi 
o zasady, utrzymujemy odległość 30 m. Tylko w § 1 projektu uchwały maksymalną liczbę 
zezwoleń zrobiliśmy trochę na wyrost, bo nie wiemy, czy za dwa lata nie będzie taka 
koniunktura, że zwiększy nam się liczba sklepów, czy nie. W każdym sołectwie 
przeprowadzone zostało zebranie, bo takie są wymogi ustawodawcy.  
 
Przew. Rady Gminy Mirosław Zawada – Jakie są opinie na temat zebrań ? 
 
Sekretarz Maria Lesiakowska  
Zebrania odbyły się we wszystkich sołectwach. Praktycznie wszędzie opinia była pozytywna, 
jeśli chodzi o projekty uchwał. W przypadku Dęby jedna osoba tylko się wstrzymała, ale 
uchwała została podjęta. Przy okazji na zebraniach było poruszane wiele innych problemów, 
ale ogólnie nie było zastrzeżeń, co do przedstawionych projektów uchwał.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na 
sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Ręczno, poddał projekt pod głosowanie, 
za przyjęciem głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących 
(14 radnych obecnych podczas głosowania). Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno 
nr XXXV.254.2018 z dnia 16 sierpnia 2018 r., stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego i wchodzi 
w życie po upływie 14 dni od jej ogłoszenia. 
 

 w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy Ręczno miejsc sprzedaży 
i podawania napojów alkoholowych 

 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy 
Ręczno miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych, poddał projekt pod 
głosowanie, za przyjęciem głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych 
i wstrzymujących (14 radnych obecnych podczas głosowania). Projekt stał się uchwałą 
Rady Gminy Ręczno nr XXXV.255.2018 z dnia 16 sierpnia 2018 r., stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Łódzkiego i wchodzi w życie po upływie 14 dni od jej ogłoszenia. 
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 w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Stobnicy 
Pile 

 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Stobnicy Pile, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 
14 radnych, nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących (14 radnych obecnych podczas 
głosowania). Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XXXV.256.2018 z dnia 
16 sierpnia 2018 r., stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 
Ad pkt 6. Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Nie było zgłoszeń radnych. 
 
Ad pkt 7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Na poprzedniej sesji radni nie zgłosili pytań. 
 
Ad pkt 8. Sprawy różne. 
 

Nie było zgłoszeń. 
 
Ad pkt 9. Po wyczerpaniu porządku obrad przewodniczący o godz. 9:37 zakończył obrady 
stwierdzeniem, że zamyka XXXV Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 16 sierpnia 2018 r.   
 
 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 
 
 
 

 


